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Jelen vannak: Bratu László polgármester, Szeles András és dr. Vidákovics Béla alpolgármesterek, dr. 
Basista Erika, Bolobás Péter, Bratu Ferenc, Dobozi Gábor, Karsai Attila, Kléri Bertalan, Kovács István, 
Molnárné Juhász Éva, Sohajda István, Takács László, Timár László helyi képviselõk. 
 
Tanácskozási joggal jelen vannak: dr. Halász Ferenc jegyzı, dr. Szántó Marianna aljegyzı, Gömöri 
Gábor az ETKT munkatársa. 
 
Bratu László polgármester köszönti a megjelenteket, megállapítja, hogy a 14 képviselı-testületi tagból 
14 jelen van, így az ülés határozatképes, azt megnyitja.  
 
A jegyzıkönyv hitelesítésére felkéri dr. Basista Erika és Bolobás Péter képviselıt majd tájékoztatja a 
Képviselı-testületet az ülés tervezett napirendjérıl.  
A Képviselı-testület az ülés napirendjét egyhangúlag az alábbiak szerint fogadja el: 
 
Ülési napirend tárgya: 
 
1.) Csatlakozás az Abaúji Helyi Közösséghez 
 Elıadó: Bratu László polgármester 
 
 

ÜLÉSI 
 NAPIRENDEK TÁRGYALÁSA 

 Napirend tárgya:        Elıadó 
 
1.) Csatlakozás az Abaúji Helyi Közösséghez     Bratu László  
            polgármester 
  
Bratu László polgármester ismerteti az elıterjesztés indokait és a LEADER kiírás lényegét. Elmondja, 
hogy a most megalakuló akciócsoportok az unió vidékfejlesztési programjában vehetnek részt és sikeres 
pályázat esetén 1,1 milliárd forintot fordíthatnak fejlesztésére, az elızetesen kidolgozott fejlesztési 
programok, elképzelések megvalósítására. Az akciócsoportban a részt vevı önkormányzatok számának 
kétszeresét meghaladó számban kell részt venni a civil és gazdasági szféra képviselıinek. Encs alapító 
tagja lehet a csoportnak, ha a testület megerısíti a korábban kifejezett csatlakozási szándékot. Arról, hogy 
a csatlakozáshoz testületi döntés szükséges sajnos csak az elmúlt nap reggelén derült ki, ezért került sor a 
rendkívüli ülés összehívására. Felhívja a figyelmet, hogy az alapító tagok kiemelt jogokat élveznek. 
  
Gömöri Gábor elmondja, hogy minden csatlakozni kívánó önkormányzat vagy a tegnapi napon 
meghozta a döntését, vagy a mai napon délig csatlakozhat a csoporthoz. 
 
Bratu László polgármester elmondja, hogy igyekezett megtudni, miért ilyen késın szóltak, hogy testületi 
döntés kell. Az derült ki, hogy az elmúlt hét végén szóltak a Helyi Vidékfejlesztési Irodáknak, hogy a 
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csatlakozáshoz kell a szándék képviselı-testületi határozattal való megerısítése. Ezért ilyen kései a 
megkeresés. 
 
Sohajda István képviselı arra kérdez rá, hogy van-e valamilyen anyagi vonzata a csatlakozásnak? Az 
említett összeg országos adat vagy térségi? 
 
Bratu László polgármester elmondja, hogy nincs anyagi vonzata pl. tagdíjfizetési kötelezettség stb. A 
városnak nincs veszíteni valója ha csatlakozik, de ha nyer az akciócsoport a térség és a település 
fejlıdéséhez szükséges több milliós támogatás nyerhetı. Véleménye szerint országosan áll majd 
rendelkezésre a fenti keretösszeg. 
 
Szeles András alpolgármester azt kéri, hogy ne legyen utolsó pillanatban elıkészített anyag, mert ha nem 
megy be a munkahelyére, nem kapja meg, mert a saját kézbe kézbesítés nem történt meg. Sajnos már 
nyílt ülésen is kiderült, hogy a képviselı-testület többször nincs a döntéshozatalhoz szükséges 
információk birtokában. Az utóbbi ülésen legalább egy közszolgáltatási szerzıdés-tervezetet kaphattak 
volna a képviselık a szombati napon, hogy a hétfıi ülésen tudjanak mirıl dönteni. 
Az abaúji HVI-ról írt levél vége nincs csatolva az anyaghoz, nem derül ki, hogy ki írta és mikor? Erre 
kínácsi lenne.  
Nem korrekt és nem demokratikus az egész eljárás, és nem lehet ilyen kényszerhelyzetbe szorítani az 
önkormányzatokat. 
Kijelenti, hogy legalább a polgármestert kellett volna korrektül tájékoztatni arról, hogy mely civil 
szervezetek, egyházak csatlakoztak a csoporthoz.  
Ezen ismeretek hiányában most nem javasolja a csatlakozást az önkormányzatnak, hanem egy késıbbi 
idıpontban, megfelelı ismeretek birtokában kell meghozni a döntést még akkor is, ha az utólagos 
csatlakozás már nehéz. 
Javasolja, hogy polgármester úr legyen jelen a délutáni alakuló ülésen, mint megfigyelı, tudja meg, 
hogyan épül fel az akciócsoport és gyızıdjön meg róla, hogy Abaúj képviselete tényleg széles körben 
biztosított a tagok által. Olyan szervezet kell alakítani, akikre büszkék lehetünk majd néhány év múlva is. 
 
dr. Szántó Marianna aljegyzı elmondja, hogy az anyagot a kézbesítı úgy vette át, hogy azt kézbe kell 
adni a képviselıknek. Ha ez nem így történt a felelısségre vonás nem marad el. Az elızı ülés kapcsán 
hangsúlyozza, hogy nem volt mód a  szerzıdés tervezet, illetve egyéb információk képviselı testülethez 
juttatására, hiszen a közbeszerzési eljárásban az ajánlatok felbontására szombaton 11 órakor került sor, és 
az ajánlatok bírálására feljogosított Közbeszerzési Bizottság az ülésére megelızı órákban került sor, az 
elıterjesztés az utolsó pillanatban készült el, de az eredményhirdetési határidı az ülést követı nap 10 óra 
volt, amelyet a közbeszerzési szabályok értelmében taratani kellett. 
 
Kléri Bertalan  képviselı, a Városfejlesztési Bizottság elnöke azt szeretné tudni, Encsrıl mely civil 
szervetek csatlakoztak? Az Abaúj-Hegyközi Kistérség települései már augusztusban tárgyalták a kérdést, 
az Encsi Kistérség miért nem? 
 
Gömöri Gábor elmondja, hogy a szervezıdést a HVI-k koordinálják és csupán a tegnapi nap folyamán 
tudatták, hogy képviselı-testületi határozat szükséges a csatlakozáshoz. Kijelenti, hogy a csatlakozó civil 
szervezetekrıl csak egy nagyon hiányos listával rendelkezik, melyet a HVI munkatársai telefonon 
olvastak be neki a tegnapi testületi anyag elıkészítése kapcsán. 
 
Szeles András alpolgármester  megkérdezi Karsai Attila és Kléri Bertalan képviselıket, hogy az általuk 
vezetett civil szervezetek kaptak-e megkeresést a csatlakozás tárgyában? 
 
Karsai Attila és Kléri Bertalan  válasza: nem. 
 
dr. Basista Erika képviselı elmondja, hogy ı maga az interneten jutott el az akciócsoporthoz és  jelezte 
csatlakozási szándékát a mostani második ütemben. Az internetes portál szerint Encs Önkormányzat 
alapító tagként szerepelt, így természetesnek vette, hogy az egészségügy is csatlakozzon és éljen a 
lehetıséggel. 
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Bratu László polgármester elmondja, hogy város az elsı körben, az önkormányzati taglétszám 
meghúzásakor szerepelt az alapítók között. Erre azért volt szükség, hogy ismertté váljon, hogy mennyi 
civilszervezet csatlakozása szükséges a megfelelı arány eléréséhez.  
Az Abaúj-Hegyköz  nem csatlakozhatott a LEADER-hez augusztusban, mikor a miniszteri rendelet 
szeptemberben jelent meg és a végrehajtása alig két hete kezdıdött meg. 
Ismét hangsúlyozza, hogy az alapítók más jogokkal rendelkeznek, mint a tagok: ık adják a szervezıi, 
elnököt stb. mandátumok viselıit és ezen a mai alakuló ülésen már megválasztják a vezetıiket. 
 
Gömöri Gábor kijelenti, hogy nem tudja, hogy nem tudja van-e lehetıség az utólagos csatlakozásra. Az 
biztos, hogy a mai napon meg kell alakulnia a csoportnak és ha megfelel a törvényi feltételeknek indulhat 
a pályázaton Encs részvétele nélkül is. 
 
dr. Basista Erika képviselı elmondja, hogy ı szeptember 20-a elıtt vette észre az interneten a 
lehetıséget és akkor elsı körben már nem lehetett csatlakozni, azért maradt le. 
 
Szeles András alpolgármester az iránt érdeklıdik, hogy az egyházak hogyan képviseltetik magukat? 
 
Gömöri Gábor elmondja, hogy nem rendelkezik ilyen információval. Tudomása szerint volt megkeresés, 
de azt visszautasították. 
 
Bratu Ferenc képviselı ismerteti a jelenlévıkkel, hogy benne több kérdés is felvetıdött az ügy kapcsán: 
1991-tıl lehet a LEADER-re pályázni. Rátka legalább 10 éve „LEADER falu”. Milyen a csoport 
összetétele? Hogyan hozza majd döntéseit a szervezet? Milyen lesz a projekt értékelés folyamata, a 
pályázatok eljárási rendje? Milyen a felelısségi kör? Milyen összeférhetetlenségi szabályok 
érvényesülnek? stb. 
 
Gömöri Gábor kijelenti, hogy ez egy elızetes cselekménye a LEADER-nek. A pályázat kiírása csak 
2009. január 1 után várható. Az akciócsoport egy szándéknyilatkozatot tesz, hogy amennyiben megfelel a 
törvényi feltételeknek és a pályázati kiírásnak, akkor meg fog alakulni. A képviselı úr által feltett 
kérdésekre majd akkor lehet válaszolni, ha felállt a szervezet és megkezdi mőködését. Egyébként 
hangsúlyozza, hogy az alapító tagok utóbb bármikor indokolás nélkül kiléphetnek. 
 
Karsai Attila  képviselı, a Humánpolitikai és Ügyrendi Bizottság elnöke hangsúlyozza, hogy a 
LEADER-rıl kapott szöveg alig érthetı. A civil szervezetek részvétele még ködösebbé teszi a dolgot. 
Abaúj lakossága 59.000 fı. Ha Encs kimarad: 7000 fı, marad 52.000 lakos. Ha még valamelyik nagyobb 
település kimarad már nincsenek meg a megalakulás létszámi követelményei. Mivel túl sok a kérdés azt 
javasolja, hogy most ne csatlakozzon a város. 
 
Szeles András alpolgármester rámutat, hogy véleménye szerint mind a civil szervezetek, mind az 
intézmények tekintetében egyoldalú a csatlakozás: nincsenek képviseltetve az egyházak, nem került 
minden civil szervezet megkeresésre. Kéri, hogy a jelenlévıktıl, hogy ne döntsenek a megfelelı 
információk hiányában. Majd egyeztetéseket követıen, ha minden potenciális jelöltet megkeresnek lesz 
támogatható a rendszer. 
 
Timár László képviselı, a Pénzügyi Bizottság elnöke elmondja, hogy ı másként látja a helyzetet. Igaz, 
hogy vannak nyitott kérdések, de pénzt lehet kivenni a rendszerbıl, támogatás nyerhetı a város 
fejlıdéséhez. Nem azt kell nézni, hogy milyen civil szerzetek vannak a csoportban, hanem, hogy a város 
benne legyen. Ráadásul minden bizonnyal a három csatlakozó város valamelyikének polgármestere lenne 
a vezetı és ha ez az encsi polgármester az még jobb lenne nekünk. Nem a politikai tartalmat kell nézni, 
hanem hogy pénz hoz a konyhára. Encsnek jelentıs szerepe lehet az egész akciócsoportban. 
 
Szeles András alpolgármester kijelenti, hogy számára nem sok a tisztázatnak kérdés, hanem csak 
tisztázatlan kérdései vannak. Nem érti miért nem alakul novemberben az akciócsoport? Kéri legyen a mai 
alakuló ülés helyett információs ülése a csprotnak, amin a polgármester úr részt vesz és csak az októberi 



 

SzM - \\Encsitkt\titkarsag\Kt-jkv\2007\071004Rk.doc     

4

testületi ülésen legyen döntés a csatlakozásról a civil szervezeti összetétel ismeretében. DE azt kéri, hogy 
amennyiben a civil oldal összetétele nem változik az elıterjesztés és a csatlakozás kérdése ne kerüljön a 
képviselık elé újra. 
 
dr. Basista Erika képviselı egyetért az alpolgármester úr által felvetett kérdésekkel, de ha az utólagos 
csatlakozásra nem lesz lehetıség akkor már nem lesz lehetıség a módosítások elérésére sem. Minden 
civil szervezet maga csatlakozhatott, ıt sem kereste meg senki azzal szeretne-e csatlakozni a csoporthoz, 
hanem maga jutott az információ birtokába és jelentkezett. Kijelenti, hogy jelen helyzetben ıt sokkal 
jobban izgatja az, hogy milyen fejlesztési elképzelések vannak, mit kívánnak a csoport tagjai 
megvalósítani a térségben? Ha a város benn van a szervezetben mondhatja a véleményét és alakíthatja 
azt, de ha kimarad csak külsı szemlélı lesz és nincs beleszólása a rendszer mőködésébe. 
 
dr. Vidákovics Béla alpolgármester egyetért azzal, hogy az elvek képviseléséhez jelen kell lenni a 
csoportban. Megalakul nélkülünk is 52.000 fıvel és nem lesz semmilyen beleszólásunk az abaúji térség 
fejlesztésébe, pedig mi vagyunk az úgynevezett központ! Nem járhat így jól a város, a döntéshozatalnál 
ott kell lenni. Nagyságunknál fogva ha a polgármester vezetı lesz az elveinket érvényesíteni tudjuk Azt 
látni kell, hogy a többi település talán még örül is annak, ha Encs kimarad, mert nem tudunk pénzt 
elhozni. 
 
Bratu László polgármester felhívja a figyelmet arra, hogy az alakulás utolsó idıpontját a minisztérium 
határozta meg és az a mai nap 12 órakor lejár. Vagy megalakul ma, vagy nem lesz abaúji akciócsoport. 
 
Karsai Attila  képviselı, a Humánpolitikai és Ügyrendi Bizottság elnöke az iránt érdeklıdik, hogy ki 
hívta össze az alakuló ülést? 
 
Bratu László polgármester elmondja, hogy a HVI-k miskolci központja hívta össze az ülést. 
 
Karsai Attila  képviselı, a Humánpolitikai és Ügyrendi Bizottság elnöke arra kérdez rá, hogy ki fogja az 
ülést levezényelni? 
 
Bratu László polgármester elmondja a jelenlévıknek, hogy ezt nem tudja. A testületnek kiküldött anyag 
tegnap került összeállításra, mert a hivatal sem tudott semmit az eljárás menetérıl. 
 
Timár László képviselı, a Pénzügyi Bizottság elnöke véleménye szerint a lényeg az, hogy a részvétel 
nem kerül pénzbe, de pénzt hozhat. Az, hogy kik alakították szerinte nem releváns. A képviselıknek az 
önkormányzat érdekeit kell szem elıtt tartani! 
 
Szeles András alpolgármester szerint az a politikai manipuláció, aminek most kitették az 
önkormányzatot, nem megengedhetı, antidemokratikus eljárás. A javaslatait továbbra is fenntartja. 
 
Dobozi Gábor képviselı az iránt érdeklıdik, hogy mennyi idı után lehet majd csatlakozni a csoporthoz? 
 
Bratu László polgármester elmondja, hogy erre nem tudja a pontos választ. Az akciócsoport a véleménye 
szerint maga dönti el, hogy enged-e utóbb csatlakozást vagy sem. Eddig ilyen akciócsoport nem volt a 
környéken. Rátka úgy nyerte el a „LEADER falu” címet, hogy kifejezetten német ajkú faluknak volt 
kiírva a pályázat, de eddig az önkormányzatoknak nem volt LEADER  kiírás. 
 
Sohajda István képviselı biztosítja a jelenlévıket, hogy helyi politikai mozgás nincs az eljárásban, 
legalábbis a baloldal részérıl. Kijelenti, hogy ı maga is csak most tudta meg a részleteket. 
 
Bratu László polgármester hangsúlyozza, hogy csak csatlakozás esetén vehet részt a munkában, ennek 
hiányában esetleg a résztvevık engedélyével megfigyelıként vehet részt az ülésen. 
 
dr. Vidákovics Béla alpolgármester ismételve a Tímár képviselı úr által elmondottakat megerısíti, hogy 
a képviselı-testületnek az önkormányzat nevében és érdekében kell döntést hoznia és nem a civil 



 

SzM - \\Encsitkt\titkarsag\Kt-jkv\2007\071004Rk.doc     

5

szervezetek nevében. Hangsúlyozza, nem kell minden kérdésbıl politikai kérdést csinálni, ez 
önkormányzati kérdés. 
 
dr. Basista Erika képviselı arra hívja fel a figyelmet, hogy ha nincs a város benn, nem is tud segíteni a 
helyi szervezeteinek, hiszen magához a csatlakozáshoz is hét alapító tag támogatása szükséges. Ott kell 
lenni az alakuláskor, hogy szólhassunk és képviseltetve legyünk. Azt várják a döntés elodázói, hogy 
Abaújszántó képviselje Encs érdekeit? 
 
Bolobás Péter képviselı kijelenti, nem kíván részt venni olyan ügyben, ahol senkinek nézik, mert utóbb 
valóban senkivé válik. A kapott határidık nevetségesek. 
 
Bratu László polgármester hangsúlyozza, hogy a város olyan lehetıséget hagy ki, ha nem csatlakozik az 
akciócsoporthoz, amely vissza nem térı lehetıség az egész térség és a város fejlıdésében is és jelentısen 
visszavetheti Encs térségi vezetı szerepét, ha az elnyerhetı fejlesztésekbıl kimarad. Ezért az utókor elıtt 
is vállalni kell a felelısséget, hiszen az utólagos csatlakozás lehetısége nem ismert. 
 
Bratu László polgármester megkérdezi a jelenlévı jegyzı urat és aljegyzı asszonyt, hogy a döntéshez 
milyen szavazati arány szükséges? 
 
dr. Szántó Marianna aljegyzı elmondja, hogy a döntéshez egyszerő többség szükséges, ami a jelenlévı 
képviselık több mint felének igen szavazata. 
 
Bratu László polgármester további kérés és észrevétel hiányában szavazásra bocsátja a kérdést 
 
Encs Város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és 7 igen szavazat 6 nem 
szavazat és 1 tartózkodás mellett nem hozott döntést.  az alábbi döntést hozta: 

 
Több tárgy nem lévén a polgármester az ülést bezárja.  
 
 
 

K.m.f. 
 
 
 
 

Bratu László        dr. Halász Ferenc 
 polgármester                   jegyzı 

 
 
 
 
 

          Bolobás Péter                                 dr. Basista Erika 
   hitelesítı                   hitelesítı 


